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  LAHOLMS KOMMUN PROTOKOLL   

  Ungdomsforum Black box, Campus Laholm 

  Dnr KS 2023–22/160 
  

  PROTOKOLL UNGDOMSFORUM 
 
Plats och tid  Black box, Campus Laholm 231012, 10.00-12.00 

  
Ungdomar Edith Hall, Lagaholmsskolan 

Ebba Hellstrand, Lagaholmsskolan 

Olivia Lämpegård, Lagaholmsskolan 

Inez Emilsson, Lagaholmsskolan 

 

Gustav Appelgren, Våxtorpsskolan 

Mattias Plichta, Våxtorpsskolan 

Hilda Einarsson, Våxtorpsskolan 

 

Jerry Nagy, Veingeskolan 

Alvar Jardelid, Veingeskolan 

Melker Ohmes, Veingeskolan 

Laban Skog, Veingeskolan 

 

Erica Larsson, Osbecksgymnasiet 

Filip Arvidsson, Osbecksgymnasiet 

Tess Hagström, Osbecksgymnasiet 

Josefin Gustafsson + tyskar, Osbecksgymnasiet 

Nicolas Scheil, Osbecksgymnasiet 

 

Politiker Ove Bengtsson, kommunstyrelsens ordförande  

Thor Gunnar Bjelland, ordförande samhällsbyggnadsnämnden  

Åke Hantoft, ordförande barn- och ungdomsnämnden  

Kjell Henriksson, förste vice ordförande kommunstyrelsen 

Anita Fast, socialnämndens ordförande 

Gudrun Pettersson, kultur- och utvecklingsnämndens ordförande 

      
Övriga deltagande Mats Altemyr, fritidschef 

Anders Einarsson, kommunchef 

Marie Erge, bibliotekschef 

Sandra Johansson, bibliotekarie 

Richard Mortenlind, utbildningschef 

Mikaela Tärnås, lärare Lagaholmsskolan 

Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
Ordförande  __________________________________ 

 Erica Larsson, mötesordförande 

 
Sekreterare  

 __________________________________ 
 Sofia Larsson, barn- och ungdomsstrateg 

 
 
Justerande __________________________________ 
 Nicolas Scheil, Osbecksgymnasiet



 
 
 

1. Mötet öppnas, presentationsrunda 

Thor Gunnar (TG) öppnar mötet, han presenterar sig som ny ordförande för 
kommunfullmäktige och även för ungdomsforum. TG hälsar alla välkomna. Alla på mötet 
presenterar sig.  
 

2. Val av mötesordförande, justerare + time keeper 
Erica Larsson väljs till mötesordförande, Nicolas Scheil väljs till justerare och  
Tess Hagstöm väljs till time-keeper. 

  

3. Godkännande av dagordning 
Mötet godkänner dagordningen.  

 

4. Genomgång av föregående protokoll 
Sofia går igenom föregående protokoll och mötet lägger det till handlingarna.  

 

5. Externa gäster 
 
- Bibliotek i Laholms kommun 
Marie Erge, bibliotekschef och Sandra Johansson, bibliotekarie är här för att de vill ha 
dialog med Ungdomsforum om den nya biblioteksplanen som ska tas. Den här planen 
gäller i 4 år och handlar om vad biblioteken ska göra. Planen ska beslutas i kommunens 
högsta beslutande organ, kommunfullmäktige.  
 
Sandra berättar om vad biblioteken gör idag. Det finns en ungdomsavdelning i 
Stadsbiblioteket, som renoverades i samverkan med ungdomar från Osbecksgymnasiet 
och Veingeskolan. Där finns studierum, man kan låna böcker, man kan spela tv-spel. 
Biblioteken i Laholm har även samarbete med Campusbiblioteket.  
 
Finns det en biblioteksplan idag? undrar Alvar. Marie svarar att det finns en plan som gäller 
till den nya är beslutad om. Den kan man hitta https://bibliotek.laholm.se/om-
biblioteksverksamheten 
 
Sandra berättar också om Knäreds bibliotek, där finns ett rum som ska göras till 
ungdomsrum eller studierum. Om någon är intresserad att vara med i det arbetet så får de 
gärna kontakta Sandra.  
 
Ungdomsforum har en diskussion kring frågorna: 

• Vad är ett bibliotek för er?  
- Ett ställe där man kan läsa om allt 
- Där man kan koppla av 
- Hänga med vänner 
- Tyst klimat, lugnt 
- Man kan låna böcker 
- Man kan få hjälp 
- Lättillgängligt 
- Ordning och reda 
 

• Vad skulle får dig att gå till ett bibliotek 
- Information i sociala medier, prata i skolor 
- Ska vara lätt att ta sig dit 
- Ändra synen på bibliotek, det finns så mycket mer att göra än att bara låna böcker 
- Både pluggplats och ställe där man kan vara och hänga (uppdelade verksamheter, så 

att man inte stör varandra) 
- Ska finnas ett stort utbud av böcker, mer ungdomsböcker 

https://bibliotek.laholm.se/om-biblioteksverksamheten
https://bibliotek.laholm.se/om-biblioteksverksamheten
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- Önskelåda, där man kan skriva ner vad man skulle vilja ha för böcker (det funkar redan 
idag, berättar Gustav) 

- Fler studierum 
- Filmkvällar 

 
Om ni vill se vad som är på gång på ungdomsdelen av biblioteket följ minusett_laholm på 
Instagram. 
 
Marie och Sandra undrar om det skulle det vara en bra idé om ungdomar är med och skapar 
aktiviteter på biblioteken? Det tycker Ungdomsforum.  
 
Hör av er till biblioteket om ni är intresserade, eller vänd er till barn- och 
ungdomsstrategen Sofia. Ta med frågan till era elevråd för att se om det finns 
intresserade ungdomar, även till uppbyggnaden av rummet i Knäred. 
 
Har ni kontroll över skolbiblioteken? undrar Mattias. Campusbiblioteken ligger under dem, men 
inte skolbiblioteken, det ligger under barn- och ungdomsförvaltningen, men de har ett nära 
samarbete.  
 
Erica kommenterar att det hade varit bra att ha ett studierum efter 16.00 på Campusbiblioteket. 
Marie tar med sig den synpunkten.   
 
Mattias undrar om Våxtorps bibliotek, de har nu nya klassrum i stället, ska det komma ett nytt 
bibliotek? Richard svarar att det kommer att byggas ett kombinerat äldreboende och förskola i 
närheten av skolan där det ska finnas ett bibliotek i entrén. Detta är en liknande lösning som 
finns i Knäred idag. Fram till dess har de boklådor. Samarbete mellan lärare och 
skolbibliotekarie är viktigt, bland annat för att förstärka elevers läslust.  
 
TG undrar om man kan erbjuda läxhjälp på biblioteken. Sandra svarar att de har testat det, och 
det kom inte så många då eftersom det erbjöds läxhjälp på skolorna, men om det finns en 
efterfrågan så testar kan se testa igen.  
 
Dialogen avlutas med att alla ungdomar får varsina böcker. 

 
 

6. Aktuella ungdomsfrågor 
 

• Information från elevråden 
 
- Osbecksgymnasiet 
Erica berättar att de hade stormöte den 25 september. De hade en lång diskussion om 
den nya lärplatformen Its learning, Filip och Erica har nu varit på möte med It’s 
learning-rådet på skolan där de fick framför elevernas synpunkter och det var bra.  
 
Stormötet lyfte även att de vill ha en tredje måltid som är samma varje dag, exempelvis 
makaroner och köttbullar, någon maträtt som många tycker om.  
 
De tog också upp den nya zonindelningen som Hallandstrafiken gjort om, det kostar 
mer att åka till bland annat Halmstad nu och det gör att ungdomar inte rör sig lika 
mycket utanför kommunen. Svårt att ta sig hem dessutom, bland annat till Hasslöv. 
 
Planerar inför mycket olika aktiviteter nu, FN-dagen – de firar den på olika sätt med 
bland annat spexvecka, hänger upp alla flaggor som symboliserar alla elever och 
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personal som går eller har gått på skolan. De planerar även inför Nobelveckan, då 
delas Nobelpris på skolan. Ett nytt pris har införts i år i samarbete med 
Campusbiblioteket, litteraturpris.  
 
På kick-offen med elevrådsstyrelsen pratade de mycket om fler aktiviteter som de vill 
ha för att skapa en bättre skola.  

 
- Veingeskolan 
Jerry berättar att en fråga som de diskuterade på elevrådet sist var möbler, framför allt 
bekvämare stolar. 
 
De vill inte att elevkaféet ska stängas, man kan både få hjälp med datorer och köpa fika 
där, och det finns ett sparkrav som gör att det kanske försvinner.  
 
De har också diskuterat säkerhet i omklädningsrummen, mycket som stjäls där, rektor 
Peter skulle titta på det.  
 
De diskuterade problem med mobiler, att man filmar varandra och kränker varandra, 
men det har blivit bättre nu sen alla har pratat om det i klasserna.  
 

- Våxtorpsskolan 
Mattias berättar att de ska bilda ett matråd på skolan, med en representant från varje 
klass.  
 
Nya klassrummen där det gamla biblioteket var är klara.  
 
Gustav berättar att de fick lite pengar i 200 000 krs-processen, de pengarna ska gå till 
skolgården, de har bildat ett team som ska arbeta med att förbättra skolgården.  

 
- Lagaholmsskolan 
De har pratat om omklädningsrummen, det är väldigt öppet vid duscharna, de har ett 
förslag på att göra bås och ha draperier. Det är ett problem med många som inte 
duschar och det blir problem med lukt och hygien. Elevrådet skulle vilja göra något åt 
det. Dörren ändrades så att den stänger sig själv, men fortfarande känner man sig inte 
bekväm med andra. Det gäller ju både högstadieelever och gymnasieelever.  
 
Ove kommenterar att den här frågan har tagits upp tidigare. Han tipsar om att göra en 
skrivelse till kommunfastigheter, tillsammans med rektor på skolan, och eventuellt med 
gymnasieeleverna. Åke fyller i att det här är frågor som tagits upp tidigare och att 
politikerna måste ta detta med sig. Om ni gör en skrivelse kring detta lägg en kopia till 
politikerna också, så att de är medvetna om era behov. 
 
Åke kommenterar också kring utemiljön på Våxtorpsskolan och att det är stort behov av 
förbättrade utemiljö även på Lagaholmsskolan innan den nya skolan står på plats.  
 
Skolmaten togs upp på samtliga elevrådsutbildningar. Det lyftes också att de som inte 
äter griskött ska få ett vettigt alternativ.  
 
Mats berättar att de tog upp de här frågorna med kommunfastigheter och åtgärder 
gjordes efter förra gången det lyftes på Ungdomsforum. De är ute efter att bygga någon 
slags bås som är hållbart. I förslaget till ny Lagaholmsskolan finns även hallarna med, 
så frågan är vad som kommer att göras innan dess.  
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Alvar kommenterar att det har löst sig med bås på Veingeskolan, vad var det som 
gjorde att det funkade där och inte i Lagaholmshallarna? Mats vet inte det, men det ska 
han driva på. De känner till problemet och är inte alls nöjda med hur det fungerar idag.  
 
Sofia kommenterar att hon kan hjälpa till om elevrådet behöver stöd i detta.  

 

• Övriga evenemang + info från Ungilaholm 
Det blir ett LAN på höstlovet berättar Jerry, som är med i arbetsgruppen.  
 
Det blir även en massa andra aktiviteter, bland annat en fiskeresa och Mats berättar att 
Ungilaholm samarbetar med Ungdomsteamet och friskvårdsgruppen för att kunna 
erbjuda så bra aktiviteter som möjligt.  
 
Ni hittar all information på Instagram på ungilaholm. 

 

• Ungdomskonferensen – återkoppling 
I mars anordnades den årliga ungdomskonferensen på temat ”Öka gemenskapen i 
Laholms kommun. En del av er ungdomar var med på den och ni diskuterade hur 
kommunen kan öka integrationen mellan olika grupper ungdomar och även mellan 
olika åldersgrupper. Det var cirka 30 ungdomar med som tillsammans med politiker och 
kommunpersonal kom med förslag på aktiviteter och arbetssätt som kan just öka 
gemenskapen. Dessa förslag skickades till kommunstyrelsen, som skickade ut det till 
alla nämnder. I somras svarade alla nämnder och Sofia berättar att kommunstyrelsen 
var positiv till många av de förslag som kom från konferensen och ser att flera a dem 
kan genomföras under 2024.  
 
Kultur- och utvecklingsnämnden har haft en lite uppföljande dialog med tre ungdomar, 
varav en var Erica. Erica berättar att de mest pratade om kollektivtrafik och hur svårt 
det är att kunna umgås med varandra när man inte kan ta sig till olika platser efter 
skolan.  
 
Vi kommer att återkomma till detta för att se till att kommunen tar med unga i sin 
planering kring de här frågorna.  
 
En idé som har diskuterats mellan olika verksamheter som arbetar med ungdomar 
(Ungilaholm, biblioteken, Teckningsmuseet, Kulturskolan med flera) är hur man kan 
använda den nya Bokbussen till olika aktiviteter på tider som den inte kör runt för att 
låna ut böcker.  

 

• Besparingar i kommunen 
Anders, kommunchefen, inleder med att säga att all makt utgår från folket, och att TG 
sitter i det högsta beslutande organet, kommunfullmäktige. De beslutade i 
I november förra året att det skulle sparas 35 miljoner i Laholms kommun.  
 
Bland annat har kommunen arbetat och arbetar med en ny nämnd och genomför en 
stor omorganisation, och 6 miljoner sparas i och med det. Sen har förvaltningarna fått i 
uppdrag att spara ytterligare 29 miljoner.  
 
Kommunen har fått ta många jobbiga beslut, det finns ingen som vill göra 
verksamheten sämre, men på grund av världsläget och det ekonomiska läget, måste 
kommunen spara pengar.  
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Anders berättar att det även kommer att påverka ungdomsdemokratin. Men det 
uppdrag som kommunfullmäktige har gett är viktigt. Kommunen behöver arbeta med 
ungdomsdemokratin på ett annat sätt i framtiden, bland annat är tanken att Ungilaholm 
kommer att få ett större ansvar än tidigare.  
 
På nästa möte eller mötet i december vill han gärna ha en tydligare diskussion med er 
om hur detta ska gå till. Han vill även göra rektorerna mer delaktiga i det arbetet.  
 
Erica kommenterar att det är viktigt att ni tänker på oss, eftersom ungdomarna är 
framtiden.  
 
Alvar pratade om att de vill vara med och se över kostnaderna i skolfrågan. Anders 
svarar att det är Richard och Åkes uppdrag. Åke berättar att det som varit mest aktuellt 
just nu har varit beslutet att lägga ner Nattis (barnomsorg på obekväma tider), nu tittar 
man också på skolskjutsar och administration. De kan ta med ett underlag till mötet i 
november. Just nu ligger barn- och ungdomsnämnden på ett minusresultat och 
uppdraget är att komma i balans.  
 
Anders förslår en större samling i vår där vi ses lite länge stund, ungdomar och 
rektorerna för att diskutera mer utförligt.  
 
BESLUT: Ungdomsforum diskuterar just skolans ekonomi och besparingar på nästa 
möte.  

 

7. Ungdomars frågor till politiken 
Vilka besparingar kommer finnas inom utbildningen? undrar Nicolas. Svaret är att vi 
diskuterar det mer ingående på nästa möte.  
 
Hur tänkte ni kring de nya zonerna inom Hallandstrafiken? undrar Erica. Ove svarar att de 
är nöjda med zonindelningen eftersom det ny kostar 25 kr att åka inom hela kommunen. 
Problemet finns för de som åker ofta till Halmstad samt för dem som bor i gränslandet till 
Skåne. De har framfört detta till Hallandstrafiken men de menar att det skulle kosta för 
mycket.  

 

8. Politikernas frågor till ungdomsforum 
Inte en fråga, men Åke trycker på att ni ska se till att organisera er på respektive skola för 
att kunna driva era frågor mer effektivt. 
 
Anders undrar hur har skolstarten varit – hur är er miljö? 
 
Gustav svara att på Våxtorpsskolan så skulle klassrummen vara klara till skolstart men de 
var de inte, så var det trångt och stökigt på skolan. Nu är det öppnat på riktigt och nu är det 
mycket bättre på skolan, mindre stökigt.  
 
Veingeskolans representanter säger att det har varit en bra skolstart. Det har varit lite bråk, 
även utanför skolan, men på det stora hela bra.  
 
Lagaholmsskolans representanter säger att det har känts som en trygg skolstart, det har 
varit lite stökigt och högljutt i korridorerna, vid pingisborden, men det jobbar elevrådet med.  
De har fått en ny rektor, som de tycker är väldigt bra, hon lyssnar och många elever 
respekterar henne och tycker att hon är bra. Det är inte lika bråkigt nu som innan. 
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Osbeck berättar att de har haft ett ganska stort problem med datastölder, det har känts lite 
otryggt. Det har varit en bra skolstart, men det har varit mycket nedskräpning. 
Elevrådsstyrelsen har haft möte och har en massa idéer. Rektorn är positivt. Under 
höstlovet kommer en del ske en del, extra sopstationer ska upp och även pantstationer.  
 
Josefin berättar att fasadrenoveringarna har stört lite, men att det är bättre nu och Nico 
berättar att det har varit lite schemaproblem.  
 
TG frågar hur ungdomarna vill att vi ska utveckla ungdomsforum, så att de ska vara ännu 
roligare att vara med. Skulle det vara intressant att göra ett besök på ett företag till 
exempel? Det är väldigt lärorikt. Ni kan fundera på detta och höra av er till Sofia. 

 
9. Eventuella ansökningar om idépengar 

Inga inkomna, finns fortfarande ca 7 000 kr kvar för 2023.  
 
Idépengar för unga delas ut till ungdomar på högstadiet och gymnasiet som vill göra 
aktiviteter för andra unga på fritiden. Den är enkelt att söka, via en e-tjänst som kan hittar 
på www.laholm.se och ansökningarna diskuteras på Ungdomsforum innan beslut.   

 
10. Övriga frågor  

Gustav undrar om vad det skulle kosta att ge alla högstadieelever och gymnasieelever ett 
busskort som gäller för hela Halland. Ove kan inte svara på det, men från Båstad-Halmstad 
säger han att det skulle kosta cirka 1000 kr per person. Gustav berättar att ungdomarna i 
Region Skåne får ett sådan kort.   
 
Sofia lyfter frågan om vilka teman ni ungdomar vill sätta för Ungdomsforum under hösten. 
 
Ungdomarna diskuterar kring besparingar, mat och kollektivtrafik.  
 
Beslut: Nästa möte ska besparingar och ekonomin inom skolan diskuteras och till 
decembermötet vill ungdomsforum ha besök av Hallandstrafiken för att diskutera 
kollektivtrafik.  
 
 

11. Mötet avslutas 
Erica avslutar mötet och tackar för bra diskussioner.  

 

http://www.laholm.se/

